

香港海關與印尼海關簽訂AEO互認安排

Hong Kong Customs and Indonesian Customs AEO MRA ratified

「香港AEO計劃」於十周年達成又一里程碑。香港海關與印尼海關於2022年8月31日達成了AEO互認安排。繼是次與印尼簽訂的互認安排後，香港與其他經濟體簽訂的**互認安排總數增至十三份**。疫情之下，推進互認安排發展面對不少挑戰，香港海關與印尼海關以創新方式，運用線上線下混合模式進行會議及聯合評審工作，並且在過程中得到印尼海關駐港代表的協助，最終成功落實是次AEO互認安排。

HKAEO Programme reached another milestone in its 10 year development. Hong Kong Customs finalized the AEO Mutual Recognition Arrangement (MRA) with Indonesian Customs on 31 August 2022. The signing of the MRA with Indonesia brings the number of **MRAs signed by Hong Kong to 13 in total**. It is challenging to develop AEO MRA amid the pandemic. Hong Kong and Indonesian Customs used innovative thinking to advance the MRA development. By conducting bilateral meeting and joint validation visit in a hybrid mode and thanks to the assistance by the Indonesian Customs Attaché in Hong Kong, the AEO MRA between the two places was successfully concluded.



拓展「一帶一路」互認安排

連印尼在內，我們的互認安排網絡已遍及八個「一帶一路」沿線的經濟體。香港海關與印尼海關成功簽訂AEO互認安排，不僅體現了兩地海關在加強國際貨物安全方面的努力，亦有助獲認證的香港企業享有互認安排所賦予的優勢。

Extending MRA Network along Belt and Road

Our MRA network has extended to eight economies along the Belt and Road, including Indonesia. Apart from demonstrating the two Customs administrations' efforts in strengthening global cargo security, the signing of the MRA with Indonesia also enables accredited Hong Kong traders by leveraging their edge of certified status under the Belt and Road Initiative.

AEO話你知 AEO let you know

2021年，香港與印尼商品貿易總值達399億港元。印尼亦是香港在東盟國家中排名第六的貿易伙伴。

In 2021, the merchandise trade value between Hong Kong and Indonesia reached HK\$39 billion. Indonesia was also Hong Kong's sixth largest trading partner among ASEAN countries.



香港認可經濟營運商計劃
HKAEO Programme